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§  23 FRN 2011/109-041 

Medborgarundersökning 2012: vad anser nackaborna om 
fritidsutbudet?  

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Lisa Ståhlberg, statistiker, informerade nämnden om resultat från 2012 års 
medborgarundersökning. Varje vår och höst erbjuder Statistiska centralbyrån (SCB) Sveriges 
kommuner att delta i SCB:s Medborgarundersökning. I undersökningen ger medborgarna 
sina betyg på hur kommunerna sköter sina verksamheter. År 2012 deltog totalt 120 
kommuner i höstens och vårens undersökning. Fritidsnämnden deltog i höstens 
undersökning tillsammans med 68 kommuner dels med frågor som ställts i alla kommuner, 
dels med frågor som endast ställts till Nackas medborgare (tilläggsfrågor). 
 
Fritidsnämnden redovisar deltagandet i SCB medborgarundersökning, dels med frågor som 
ställts till alla 120 deltagande kommuner och dels med frågor som endast ställts till Nackas 
medborgare (tilläggsfrågor).  
 
Resultatet från SCB statistik visar att fritidsnämndens samtliga resultat för olika målområden 
är högre än medelvärdet för alla kommuner i undersökningen. 
 
Statistiken visar att årskostnad per invånare år 2011 för fritidsgårdar, allmän fritid och 
fritidsanläggningar ligger under medel och lägst bland alla Stockholms kommuner.  

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-03-25 
 
- - - - - 
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§  24 FRN 2007/77 

Slutredovisning av investeringsprojekt IP-hus 
Saltsjöbadens IP 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar godkänna slutrapporten gällande uppförande av byggnad i två plan 
med totalt 7 stycken omklädningsrum, en lokal för främst aktiviteter inom dans och fäktning 
samt en mindre gemensamhetslokal. 

Ärendet 
Då investeringsprojektet är slutfört och slutbesiktningen är godkänd och anläggningen har 
tagit i drift presenteras projektet för godkännande av slutrapport. 

Bakgrund 
Ursprunglig avsikt var att den gamla byggnaden på Saltsjöbadens idrottsplats skulle 
renoveras. Därför beslöt fritidsnämnden 2007-09-13, Dnr FRN 2007/77, § 60, i samband 
med mål och budget för 2008-2010, att anvisa medel om 3,5 mkr, för renovering av 
paviljongen vid Saltsjöbadens IP. Kommunfullmäktige fastställde i mål och budget 2007-11-
19, Dnr KFKS 2007/519, § 360, fritidsnämndens beslut. 
 
Under våren och sommaren 2010 gjordes genomgående inventeringar för att fastställa 
byggnadens skick. Ett första resultat visade att renoveringen kunde starta, varpå arbete med 
byte av tak påbörjades. Under takbytet påvisades flera problem gällande säkerhet och miljö. 
Byggnaden klassades som otjänlig och olämplig för verksamhet. I byggnaden fanns även 
oljepannor för uppvärmning av Näckenbadet. Dessa behövde också bytas ut. 
 
Mot bakgrund av den nya situationen beslöt fritidsnämnden 2010-12-15, § 118, att riva 
byggnaden samt att ersätta byggnaden med en ny eftersom föreningsverksamheterna för 
barn, unga och pensionärsgrupper var i stort behov av omklädningsrum för fotbollen samt 
lokaler för balett och annan dans liksom fäktning inom modern femkamp. 
 
Under 2011 fördes dialog med föreningar, verksamheter och skolor som använde den gamla 
paviljongen, för att få kunskap om vilka behov som efterfrågas för den nya byggnaden. Även 
arbete med underlag till ny undercentral som tjänar både den nya byggnaden och 
Näckenbadet togs fram. Utifrån detta material har ritningar och kravspecifikationer tagits 
fram för en ny byggnad. 
 
Kommunfullmäktige beslutade att godkänna utökad investeringsbudget 2011-06-08, Dnr 
2010/268-041. § 138, om 13,5 mkr. När det gäller ny byggnad för energitillförseln av badet 
fanns medel anvisade inom fastighetsprocessens uppdrag inom kommunstyrelsen. För det  
  



 5 (24) 
 2013-04-10 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Fort § 24 
 
sistnämnda återfanns en preliminär projektram genom delegationsbeslut nr 15-2011 om 3 
mkr samt delegationsbeslut nr 53-2011 om 1,5 mkr (fastighetsenheten). 
 
Anbud för uppförande av byggnaden låg inom budgetramen och upphandlingen 
genomfördes i december 2011. I samband med att fritidsnämnden antog anbudsgivare den 
15 december 2011 noterades att marginalen i projektbudgeten var snäv och att det för 
projektet skulle anges ny prognos i samband med tertial 1. Detta för att projektet vid denna 
tidpunkt bedömdes kommit i ett läge då de flesta oförutsedda åtgärder och händelser i 
projektet bör ha kommit fram. Fastighetsenheten redovisade då en ny prognos vilket innebar 
att projektbudgeten behövde utökas med 5,5 miljoner kronor. 
 
Fritidsnämnden föreslog 2012-05-14, Dnr FRN 2011/109, kommunfullmäktige att anslå 
ytterligare 5,5 miljoner kronor avseende investering inom Saltsjöbadens idrottsplats. 
Kommunfullmäktige fastställde fritidsnämndens förslag 2012-06-11 § 125, dnr KFKS 
2011/251-041. 
 
Entreprenadform 
Entreprenaden i form av totalentreprenad har utförts av: Totalprojekt i mälardalen AB efter 
en upphandling med förenklat förfarande enligt LOU 15 kap. Upphandlingen annonserades i 
e-avrop och på kommunens hemsida under perioden 2011-10- 12 -- 2011-11-10. 
Upphandlingen och anbuden granskades gentemot förfrågningsunderlaget av Inköpsenheten 
och Fastighetsenheten. Fem anbud inkom. Prövningen av anbuden har skett i enlighet med 
förfrågningsunderlaget. 
 
Slutbesiktning 2012-11-27 godkänd slutbesiktning 
Budgetram 22 500 000 kronor 
Projektkostnad utfall 22 500 000 kronor 
Fastighetsbeskrivning  Undervåning med 5 stycken omklädningsrum (varav 2 med 

hwc), domarrum samt ett flertal förråd. Övervåning med 2 
stycken omklädningsrum, dans/fäktningslokal samt 
föreningslokal med pentry och hwc. 

 
Dans/fäktningslokalen är utrustad med för deras verksamhet med ett anpassat trägolv. 
Tillgängligheten är anpassad för personer med funktionsnedsättning, då även miljön 
utvändigt är utplanad i etager för att underlätta för rullstolsburna personer samt anpassade 
läktarplatser. 
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Fort § 24  
 
Driftkostnader 
Avskrivningstider för reinvesteringar följer Kommunförbundets rekommendationer. Detta 
innebär att nämndens driftbudget ökas från och med 2013 med 1 582 tkr varav 
avskrivningskostnad per år beräknas uppgå till 682 tkr (33 år) samt ränta 900 tkr (år 1). 
 
Byggnadens faktiska livslängd förväntas överstiga Kommunförbundets rekommendationer 
på avskrivningstiden om 33 år. För att vidhålla en god byggnadsteknisk och funktionell 
byggnad bedöms att medel kommer att behövas för periodiskt underhåll av ytskikt mm.  När 
det gäller driftkostnader i övrigt (el, städning, tillsyn) är detta ingen ny tillkommande kostnad 
då medel funnits för detta tidigare för den äldre byggnaden. Att lokalerna nu är större 
innebär en marginell kostnadsökning för nämnden. 
 
Effekter av genomförandet av investeringen 
En trivsammare och tillgängligare anläggning som kommer ge besökarna en stor 
tillfredställelse vad det gäller dans, fäktning eller andra eventuella aktiviteter samt en modern 
föreningslokal, med utsikt genom stora panoramafönster över Saltsjöbadens IP och alla dess 
aktiviteter 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-03-21 
Bilaga 1: Fotografi, den nya byggnadens exteriör 
 
- - - - - 
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§ 25 FRN 2013/18 

Ansökan från Nacka Ridhus AB om stöd för renovering av 
ridanläggningen på Velamsund  

Beslut 
Nämnden återemitterar ärendet med motivering att ärendet behöver kompletteras med 
anledning av frågor i sen inkommen skrivelse från Nacka Ridhus AB. 

Ärendet 
Företaget Nacka Ridskola AB har ansökt om stöd för upprustning och modernisering av 
ridskoleanläggningen på Velamsund. Nacka Ridhus AB framför i sin ansökan att, eftersom 
en annan ridskola fått en hyresrabatt med 300 000 kronor under 2012, så ansöker de om 
samma belopp, med hänvisning till kommunallagens bestämmelser om likabehandling.    

Yrkande 
Karin Teljstedt (KD) yrkade återremiss med motivering av sen inkommen skrivelse från 
Nacka Ridhus AB. Vissa frågor i denna skrivelse behöver klargöras. 

Beslutsgång 
Nämnden återremitterade ärendet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-03-14 
Bilaga Bedömning av hyressättning för ridanläggningar i Nacka  
Bilaga E-post från Lotta Riedel 20130410 
 
 
- - - - - 
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§  26 FRN 2011/06 

Tillägg till kontrakt med Stiftelsen Barnens dag avseende 
ersättning för kolloverksamhet 

Beslut 
Fritidsnämnden godkänner tillägg till kontrakt mellan Nacka kommun och Stiftelsen Barnens 
Dag avseende ekonomisk ersättning för kolloverksamhet under 2013 och 2014 enligt 
tjänsteskrivelsens bilaga.  

Ärendet 
Vid upphandlingen efterfrågade kommunen anbudsgivarna om pris för verksamheten 2012. 
Däremot saknas en överenskommelse om hur priset ska räknas upp för 2013 och 2014.    
 
Idrotts- och fritidsenheten har diskuterat den uppkomna situationen med Stiftelsen Barnens 
Dag. Parterna har kommit överens om ett tillägg till kontrakt som gäller under förutsättning 
att fritidsnämnden godkänner detta tillägg.  
 
Ersättningen för 2013 och tekniken för att räkna upp ersättningen för 2014 grundar sig på 
Stockholms stads överenskommelse med Stiftelsen Barnens Dag.  
 
I och med att kommunfullmäktiges beslutat att höja kollotaxan med 3 % inför 2013 finns det 
ett utrymme i fritidsnämndens budget för samma antal kollodygn som förra året.  

Tidigare beslut 
Fritidsnämnden beslöt vid sitt sammanträde den 25 januari 2012 att anta anbudsgivare för 
kolloverksamhet för barn och ungdomar under sommarloven 2012 – 2014.  

Ersättning för verksamheten 
Vid upphandlingen efterfrågade kommunen anbudsgivarna om pris för verksamheten 2012. 
Däremot saknas en överenskommelse om hur priset ska räknas upp för 2013 och 2014.  Det 
normala är att kontrakten innehåller en klausul om hur uppräkning av ersättningen ska ske.  
 
Idrotts- och fritidsenheten har diskuterat den uppkomna situationen med Stiftelsen Barnens 
Dag. Parterna har kommit överens om ett tillägg till kontrakt som gäller under förutsättning 
att fritidsnämnden godkänner detta tillägg.  
  



 9 (24) 
 2013-04-10 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 26 
 
Tillägget innebär att ersättningen för 2013 ska vara  

- För barn 9 – 13 år per dygn 620 kronor 
- För barn 14 – 16 år per dygn 627 kronor  
- För extra resurs per dygn 1 110 kronor  

Uppräkning av ersättning för 2014 kommer att ske 
- till 80 % med utgångspunkt från förändring i det av statistiska centralbyrån fastställda 

Arbetskostnadsindex för anställd i privat sektor (AKI) kolumn R (kultur, nöje, fritid) 
- till 20 % med utgångspunkt från utgångspunkt från konsumentprisindex (KPI) 

Ersättningen för extra personalresurs räknas upp med från samma tidpunkt som ersättningen 
per dygn med 100 % av ersättningen med utgångspunkt från förändringen i det av statiska 
centralbyrån fastställda Arbetskostnadsindex för anställd i privat sektor (AKI) kolumn R 
(kultur, nöje, fritid) 
 
Basmånad är för AKI (preliminära siffror) juli 2012 och för KPI augusti 2012. Det innebär 
att vid justering för 2014 ska ersättningen räknas upp med förändringen av AKI juli 2012 – 
juli 2013 samt för KPI förändringen under perioden augusti 2012 – augusti 2013.  
 
Ersättningen för 2013 och tekniken för att räkna upp ersättningen för 2014 grundar sig på 
Stockholms stads överenskommelse med Stiftelsen Barnens dag.  

Ekonomiska konsekvenser 
I och med att kommunfullmäktiges beslutat att höja kollotaxan med 3 % inför 2013 finns det 
ett utrymme i fritidsnämndens budget för samma antal kollodygn som förra året.  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-03-14 
Tillägg till kontrakt, kolloverksamhet 2012 – 2014  
 
 
- - - - - 
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§  27 FRN 2013/37 

Sommaruppehåll i simhallarna 2013 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att både Näckenbadet och Nacka Simhall samtidigt får vara stängda 
under perioden 8 juli - 21 juli 2013 (vecka 28 och 29). 

Ärendet 
I gällande principer för öppethållande i kommunens idrottsanläggningar anges att det under 
skollov alltid ska finnas en simhall öppen. Under 2013 önskar dock idrotts- och 
fritidsenheten hålla båda simhallarna stängda under vecka 28 och 29.  
 
Under hösten 2012 och våren 2013 har Näckenbadet haft många olika driftstörningar. 
Idrotts- och fritidsenheten har beställt en statusbesiktning på anläggningen hösten 2012. Den 
påvisade att anläggningens styrsystem är föråldrad och sönderkorroderad. 
Arbetet med utbyte av styrsystemet påbörjas 10 juni 2013(vecka 24) i Näckenbadet. 
Beräknad utförande tid är ca fem veckor. Arbetet innebär att anläggningen under perioden 
10 juni – 24 juli 2013(vecka 24 -28) kommer vara strömlös tidvis. Detta betyder att 
personalen inte kan utföra det årliga städunderhållet. 
  
Nacka Simhall har öppet fram till 6 juli 2013(vecka 27). 
Därefter måste det årliga underhållsarbetet påbörjas och en senare stängning av Nacka 
Simhall skulle medföra att lovverksamheten före skolstarten skulle påverkas.  
 
Under de ovanstående veckorna kan personalen planera på ett effektivt sätt, utföra 
underhållsarbetet i båda hallarna på ett tillfredställande sätt och upprätta en god vattenkvalité 
för besökarna. 
 
Generellt är besöksantalet mycket lågt under dessa veckor och kommunens badsjöar håller 
normala sommartemperaturer vid dessa juliveckor vilket gör att ett kort sommaruppehåll 
bedöms ha låg inverkan på allmänheten. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-03-15 
 
 
- - - - - 
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§  28 FRN 2013/36-821 

Principer för tider och inriktning i nya aktivitetshuset – 
Saltsjöbadens IP 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att huvudinriktning för aktivitetslokalen ska vara balett och 

fäktning. 
2. Fritidsnämnden beslutar att föreliggande förslag till fördelning enligt bilaga 4, fasta 

schematider, ska gälla som prioritering vid fördelningen av fasta tider under 2 år. Om någon 
verksamhet senast den 15 april 2013 skriftligt avstår från verksamheten enligt det fasta 
schemat, ska den andra verksamheten ges möjlighet att använda tiden. Om både 
verksamheterna skriftligen överenskommer om annan fördelning ska den gälla, förutsatt att 
överenskommelsen inkommit till idrotts- och fritidsenheten. 

3. Fritidsnämnden beslutar att kvarstående lediga tider kan hyras ut vid enstaka tillfällen till 
verksamheter som bedöms vara lämpliga för salen. 

4. Beslutet gäller under en försöksperiod, 1 juli 2013 – 30 juni 2015. Utnyttjandet av salen och 
fördelningen av tider ska löpande utvärderas under perioden. 

5. Fritidsnämnden uppdrar till idrotts- och fritidsenheten att finna ytterligare lösningar för att 
stödja Saltsjöbadens femkampsverksamhet i närområdet. 

Ärendet 
Den nya salen i aktivitetshuset är klar. Idrotts- och fritidsenheten och berörda föreningar har 
under en längre tid haft dialog om vilka verksamheter som ska ges möjlighet att vara i 
lokalen. Lokalen har främst anpassats för de 2 verksamheter som höll till i den gamla 
byggnaden vilken till största del användes av dansen/baletten och till mindre del, fäktning. 
Vid samtal har båda föreningen framfört framtida behov att kunna ut öka sin verksamhet. 
Idrotts- och fritidsenheten har försökt förmå de 2 verksamheterna att komma överens om 
tidsfördelningen dock utan framgång.  
 
Enhetens förslag innebär att föreningarna har möjlighet att planera för de kommande två 
åren som är en provperiod mellan 2013-07-01 -2015-06-30.  
 
Beslutet innebär att fritidsnämnden skapar förutsättningar att kunna erbjuda brett utbud och 
ge särskild prioritering vid fördelning av tider till befintlig balettverksamhet som fn har ca 
340 barn och som har bedrivit verksamhet på platsen sedan 1957 samt att fäktningen som fn 
har relativt få utövare i Nacka vissa möjligheter att träna lokalt. Gentemot andra (och större) 
sporters ev efterfrågan på tider i denna lokal får det anses viktigt för Nackas fritidsutbud på 
så vis ges visst utrymme att växa. De 2 verksamheterna har frihet att byta tider med varandra, 
efter överenskommelse med varandra. I övrigt finns ett antal ännu icke  
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Forts § 28 
 
fördelade tider i lokalen. Den föreslagna två års provperioden ger möjlighet för föreningarna 
att kunna öka sin volym på verksamheten.  
 
Enheten föreslår att Saltsjöbadsbaletten och Saltsjöbadens IF femkampssektions 
fäktningsverksamhet ges företräde, gentemot andra verksamheter, att boka salen under 
provperioden.  
 
Vid schemaläggningen som redovisas i tjänsteskrivelsens bilaga 4 har följande principer 
använts: 
 

- Verksamhetsvolymen specificeras i två grupper: Ungdomar 11-20 år, seniorverksamhet- 
Elit* samt övrig seniorverksamhet.  Tider i 17.30-20.30  fördelas till ungdomar 11-20 år, 
seniorer fördelas tid kl 20.30-22.30 

 
Fördelningen av tiderna kommer löpande utvärderas av idrotts- och fritidsenheten 
tillsammans med de berörda föreningarna. 

Yrkande 
Ordförande Lars Berglund (m) yrkade följande tillägg att nämnden beslutar att uppdra till 
idrotts- och fritidsenheten att finna ytterligare lösningar för femkampssektionens verksamhet 
i området. 
 
Mattias Qvarsell (s) yrkade att nämnden beslutar att bifalla punkt 1, avslå punkt 2 och bifalla 
punkt 3. Punkt 4  kompletteras med "Uppföljning och revidering av tider årsvis.”  
Nytt yrkande punkt 2: Att uppdra åt tjänstemännen att stödja föreningarna i att finna en mer 
jämn fördelning av tiderna. (ex fäktning någon dag mån-tor 17-20) 
Socialdemokraterna instämmer med Lars Berglunds yrkande. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade att bifalla punkt 1. 
Nämnden avslog Mattias Qvarsells yrkande och beslutade i enlighet med punkt 2. 
Nämnden beslutade att bifalla punkt 3. 
Nämnden avslog Mattias Qvarsells yrkande och beslutade i enlighet med punkt 4. 
Nämnden biföll Lars Berglunds yrkande.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 
Bilaga 1 Fördelningsprinciper för nya aktivitetshuset 
Bilaga 2 Synpunkter Föreningen Saltsjöbadensbalett 
Bilaga 3 Synpunkt Saltsjöbadens IF femkampssektion 
Bilaga 4 Schemabild för en vecka  - - - - -                                           



 13 (24) 
 2013-04-10 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  29 FRN 2013/42 

Lekplatser som viktiga lokala mötesplatser för barn och 
vuxna 
Remiss av motion den 28 januari 2013 av Christina Ståldal och Johan Kjellman (NL) 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå punkten 1 om att belysning ska sättas 
upp i lekparken vid Ulvsjövägen senast år 2013. 
 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta att motionen i övrigt anses härmed 
besvarad. 

Ärendet 
I en motion föreslår Christina Ståldal och Johan Kjellman att en belysning sätts upp i 
lekparken vid Ulvsjövägen senast år 2013 samt att en översyn och plan görs över 
belysningsbehov i övriga liknande lekplatser och spontanidrottsanläggningar. 
 
De som skrivit motionen har av boende i anslutning till lekplatsen vid Ulvsjövägen i Älta 
uppmärksammats på att barnen vill vara på lekplatsen senare på eftermiddagarna utan att det 
känns ”mörkt och skumt”. Med tanke på bl.a. barnkonventionen och nödvändigheten av 
barns fria lek samt att det satsas stora summor på annat i Nacka anser de som skrivit 
motionen att summan till belysning är en liten men nyttig investering. 
 
Mot denna bakgrund yrkar de: 

• att en belysning sätts upp i lekparken vid Ulvsjövägen senast år 2013  
• att en översyn och plan görs över belysningsbehov i övriga liknande lekplatser och 

spontanidrottsanläggningar. 

Fritidsnämndens utredning och bedömning 
Att erbjuda Nackas barn och ungdomar goda förutsättningar för bl.a. lek och spontanidrott 
är ett viktigt och prioriterad uppgift för kommunen. Nya anläggningar byggs ut samtidigt 
som befintliga ska skötas och underhållas så att attraktiva och säkra lekmiljöer kan erbjudas.   
 
Park- och naturenheten har drift- och underhållsplaner för att kunna sköta denna uppgift 
och i arbetet ingår bl.a. årliga säkerhetsbesiktningar enligt ett europeiskt certifieringssystem.  
 
Då vi har barnens säkerhet som en utgångspunkt måste vi ha kunskaper om vilka 
säkerhetskrav vi ska ställa på utformningen av en belyst lekplats. Det finns i dagsläget inga  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 29 
 
anvisningar/rekommendation som redovisar detta. Enheten följer utvecklingen inom  
området och kan i framtiden komma att planera för belysning av vissa lekplatser, om/när 
kunskap om vilka säkerhetskrav vi ska ställa blir tydliga (ingår i certifieringen). 
 
För bollplaner finns rekommendationer för hur de ska belysas. Förutom på kommunens 
större bollplaner finns belysning även på många mindre planer s.k. lekbollplaner och 
spontanidrottsanläggningar. En del av dessa anläggningar är av äldre datum och belysningen 
av skiftande standard eller ur funktion. Ansvaret för just belysningen har genom åren varit 
otydligt och det finns brister i dokumentationen. En översyn av läget är påbörjad.  
 
I översynen ingår första hand en inventering och bedömning av befintliga 
belysningsanläggningar. Nästa steg blir sedan att ta fram förslag till prioriterings- och 
investeringsbeslut. För att en bollplan ska vara lämplig att belysa, bör t.ex. underlaget vara 
jämnt och planen inte vara placerad så att intilliggande bostäder störs av kvällsaktiviteter.   
 
Enligt gällande reglemente har fritidsnämnden ansvar för lekplatser. Då tekniska nämnden 
oftast ansvarar för de omkringliggande områdena såsom park, cykel- och gångvägar, har 
näraliggande aktiviteter från tekniska nämndens sida beaktats i utredningen enligt nedan.  
 
En nystart av arbetet med de lokala trygghetsråden inom tekniska nämndens ansvar har 
påbörjats, där råden medverkar i att prioritera insatser för att öka trygghet och trivsel inom 
sina respektive områden. Arbetet är tänkt att ta stöd i sammanställningar av relevanta 
rapporter om olyckor och brott samt synpunkter och felanmälningar som kommit in till 
kommunen. Detta ihop med rådens ledamöters lokalkännedom och så småningom även med 
medborgare som bjuds in till samråd gör att ett helhetsgrepp tas för säkra att nyttan av 
insatta resurser maximeras. 

Yrkande 
Mattias Qvarsell (S) yrkade, med instämmande av Lars Berglund (M), att nämnden beslutar 
att motionens punkt 1 avslås och att punkt 2 anses besvarad. 

Beslutsgång 
Nämnden biföll Mattias Qvarsells yrkanden. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-03-21 
Bilaga Motionen 
- - - - -        
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§  30  

Information om budgetprocessen år 2014-2016 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar information till protokollet. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen fastställde plan för arbetet med strategiska mål och budgetramar år 2014-
2016 den 25 mars 2013 DNR KFKS 2013/182-040, §83, enligt nedan. 
 
Nacka kommuns mål- och budgetprocess inleds med att kommunstyrelsen i det så kallade 
ramärendet lämnar ett förslag till budget för nämnderna för nästkommande år i juni. Baserat 
på de väsentliga områden som nämnderna har identifierat utarbetar de därefter 
verksamhetsbudgetar och mål utifrån kommunstyrelsens ekonomiska ramar och kommunens 
övergripande mål.  
 
I oktober beslutar kommunstyrelsen om ett förslag till reviderad budget och eventuella för-
ändringar mot föreslagna ramar med anledning av den ekonomiska utvecklingen, regeringens 
budgetproposition, befolkningsprognos och politiska prioriteringar. Kommunfullmäktige 
fastställer i november de ekonomiska ramarna, finansiella och verksamhetsanknutna mål 
samt skattesatsen för kommande år. 
 
Med hänsyn till det strama ekonomiska läget finns det inte plats för reformer. För nämn-
dernas del tas då endast hänsyn till demografi och kapitaltjänstkostnader i ramärendet i juni.  

Budgetprocessen 
Nämnderna har kontakt med ekonomienheten under hela budgetprocessen. Syftet är att öka 
förståelsen för de ekonomiska förutsättningarna och tidplan och få samsyn på prioriteringar 
och kostnadsnivåer. Alla beslut med ekonomiska konsekvenser ska beredas i 
budgetprocessen. 

Yrkande 
Mattias Qvarsell (s) yrkade att nämnden beslutar att i budgetprocessen förbereda möjligheten 
att redovisa hur fritidsnämndens ekonomi fördelas intersektionellt (ex kön, ålder, 
socioekonomisk förutsättning, födelseland, bostadsområde mm.) 
 
Lars Berglund (m) yrkade avslag på Mattias Qvarsells yrkande. 
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Fort § 30 
 

Beslutsgång 
Nämnden biföll Lars Berglunds yrkande att avslå Mattias Qvarsells yrkande. 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-03-28 

Protokollsanteckning 
Mattias Qvarsell (s) lät anteckna följande till protokollet; 
”Fritidsnämnden hanterar årligen mer än 130 miljoner kronor. Hur mycket som går till barns 
fritidsverksamheter vet man inte? Hur mycket går till vuxnas fritid? Hur ser fritidsnämndens 
ekonomiska balans ut mellan kvinnor och män? Från vilka områden kommer de som deltar i 
verksamheterna som fritidsnämnden är med och finansierar?  
Mitt yrkande om att i budgetprocessen förbereda en bättre uppföljning utifrån 
intersektionellt perspektiv röstades ner av moderaterna med den konsekvensen att vi inte 
heller framgent kommer att kunna få en tydlig redovisning  av hur skattepengarna används. 
Detta resultera bara i att vi missar viktig kunskap inför det framtida beslutsfattandet.” 
 
 
- - - - - 
 
 
  



 17 (24) 
 2013-04-10 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  31 FRN 2013/35 

Forskarstafett om idrott, jämställdhet och genus 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Fredagen den 8 mars, på den Internationella Kvinnodagen, arrangerade GIH, Gymnastik- 
och idrottshögskolan i Stockholm, en forskarstafett med inriktning på idrott, jämställdhet 
och genus. Under dagen presenterades flera studier om flickor och pojkars möjligheter inom 
idrotten. En rad exempel på skillnader presenterades samtidigt som nya frågor ställdes. 
 
Då det finns många känslor och värderingar kring jämställdhet och resursfördelning var ett 
tema på konferensen hur man kan prata om jämställd idrott med till exempel ledare, tränare 
och föräldrar. Ett annat tema som uppmärksammades var att många flickor och pojkar 
begränsas i sina val av fritidsaktiviteter på grund av sitt kön och samhällets normer för vad 
vilka aktiviteter som är för flickor respektive pojkar.  
 
Dagen kan sammanfattas med att många uppfattar jämställdhet som något ”avtändande”, 
vilket är en stor framtida utmaning. En annan uppfattning är att det är möjligt att ändra 
genusordningar inom givna ramar, men att förändra är att problematisera hur idrotten går 
till. Det gäller att tänka i nya banor för att komma vidare. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-03-14 
 
 
- - - - - 
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§  32 FRN 2013/34-808 

Information om Fritidsnätet, Minfritid.nu och Beachparty 
2013  

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet 

Ärendet 
Fritidsnätet är en webbtjänst som samlar ett stort fritidsutbud för barn, ungdomar och vuxna 
med funktionsnedsättning i Stockholms län. Webbtjänsten ger möjlighet att bland annat söka 
fritidsaktiviteter utifrån ålder, funktionsnedsättning och ort . Webbtjänsten är ett samarbete 
mellan 15 kommuner och Habilitering och Hälsa. Webbtjänsten www.fritidsnatet.se kommer 
invigas den 23 april i Stadshuset i Stockholms Stad. 
 
Fritidsmässan Minfritid.nu är den största fritidsmässan i Sverige som vänder sig till personer 
med funktionsnedsättning. I år arrangeras mässan i Huddinge kommun den 17 och 18 maj 
2013, klockan 10 till klockan 15 båda dagarna.  
 
Nacka kommun kommer tillsammans med fem andra kommuner arrangera Beachparty 2013 
för unga med funktionsnedsättning på Dalarö den 14 juni 2013 klockan 12 till 20. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-03-14 
 
 
- - - - - 
  

http://www.fritidsnatet.se/
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§ 33 FRN 2013/19 

Fritidsnämndens investeringar – beslutsuppföljning 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information beträffande aktuell status för 
Fritidsnämndens investeringsprojekt enligt tidigare beslut av nämnden och/eller av 
kommunfullmäktige. 
 
Projekt Status 
Nya ridskolan Källtorp Planbesked har godkänts av Miljö- & 

Stadsbyggnadsnämnden. 
Paviljongen Saltsjöbadens IP Se separat slutredovisning 
Sporthall Älta 
 
 

Planenheten utreder nytt program för Älta centrum. Även 
fritidsanläggningar ingår i det nya programmet och 
placering av ny sporthall. Avvaktar beslut om planprogram 
för centrum. 

Kampsportlokal, Skuru skolväg Ytskiktsarbeten i träningslokalerna är slutförda. 
Anbudsförfrågan är ute hos ramavtalade byggentreprenörer. 
Planerad start för ombyggnationer, juni-13 

Myrsjö IP BMX-bana planerad byggstart vecka 18 
Nacka IP 2 Konstgräs Tidigare beslut om att belägga befintlig grusplan med 

konstgräs. 
Arbete med förfrågningsunderlag pågår 

Sicklavallen Arbete med förfrågningsunderlag pågår. 
Boovallen plan 1, omläggning av 
konstgräs 

Arbete med förfrågningsunderlag pågår 
Planerad arbetsperiod v26-v32 

Boovallen omklädningsrum  Markarbeten startar maj/juni-13, Husleverans v 35 
Besiktning månadsskiftet sept/okt-13 

Aktivitetspark Duvnäs - Utskog Samråd klart. Projekteringsarbete pågår. 
Lekplatser Upphandling av lekplatserna vid Neglinge torg och Stensö 

klar. Utbyggnad påbörjades hösten 
2012, fick avbrytas pga. vinterväder. 
Arbetena återupptags så snart tjälen har gått ur marken 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-03-28                               - - - - -                 
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§ 34 

Övriga frågor 
Revidering av belysningsprogrammet 

Beslut 
Nämnden uppdrar till berörda enheter att en revidering av belysningsprogrammet ska 
inbegripa hälsostigar, motionsspår och spontanidrottsplatser. Denna revidering behövs med 
utgångspunkt utifrån flera års medborgarundersökningar som visar att medborgarna anser att 
belysning är viktigt men att utformningen av denna är eftersatt i Nacka. Nämnden framför 
att belysning är viktigt på platser såsom motionsspår, spontanytor för lek och idrott, 
hälsostigar i parker och i naturreservat. Med belysning blir dessa mer tillgängliga för 
medborgarna då den mörkare årstiden redan träder in i slutet av augusti. På längre sikt bidrar 
ökad vardagsmotion till bättre folkhälsa för Nackaborna. 

Fråga 
I samband med diskussioner om belysning i lekparker kom det fram att 
belysningsprogrammet inte omfattar t ex motionsspår. Kanske det finns fler områden som 
saknas i belysningsprogrammet. 
 
Mia Wallgren (C), med instämmande av Mattias Qvarsell (S), föreslog att nämnden beslutar 
att uppdrar till berörda enheter att en revidering av belysningsprogrammet ska inbegripa 
hälsostigar, motionsspår och spontanidrottsplatser. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Mia Wallgrens förslag och den diskussion som 
fördes under sammanträdet. 
 
 
- - - - - 
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§ 35 

Övriga frågor 

Beslut 
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Protokollsanteckningar ska vara inkomna till nämndsekreteraren senast onsdag den 17 april 
kl 12.00. 

Arbetsgång för Fritidsnämnden 
Efter den utbildning som nämnden hade den 19 mars kommer Åsa Engwall och Heidi 
Swahn att ta fram förslag till underlag för en arbetsgång och former för fritidsnämnden. 
Målet är att underlag ska finnas inför nämndens sammanträde den 15 maj. 

Information – Saltsjöbadens och Älta ishall 
Åsa Engwall informerade om att försäkringsbolagen kommer att gå in och tar kostnaderna 
för de åtgärder som krävs. Arbetena med taken kommer att påbörjas inom kort. 

Information – bygginformation från lokalenheten 
Åsa Engwall redovisade den information som lokalenheten lämnat inför sammanträdet. 
Avsikten är att lokalenheten ska informera nämnden den 15 maj om planerade åtgärder i de 
byggnader och lokaler som nämnden hyr. För närvarande planeras åtgärder i Björknäs 
sporthall och Stavsborgs sporthall. 

Information – Förlikning byggentreprenad 
Åsa Engwall redogjorde för bakgrunden till ordförandebeslut om förlikning mellan Nacka 
kommun och Totalprojekt AB. Orsaken till förlikningen är en tvist som uppkommit om 
undercentralen till Näckenbadet. Ordförandebeslutet baseras på fastighetsdirektörens och 
natur- och fritidsdirektörens tjänsteskrivelse i ärendet som anmälts under delegationsbeslut 
till detta sammanträde. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 36 

Delegationsbeslut Fritidsnämnden 

Beslut  
Fritidsnämnden godkänner reducerad avgift i simhallar under sportlovet och påsklovet, samt 
uttalar att G5 i delegationsordningen i detta fall även ska anses inbegripa allmänhetens taxor. 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Följande beslut har tagits på delegation 
  
FRN 2010/119 Förlikningsavtal inom entreprenad för omklädningsrum och  

undercentral Näckenbadet vid Saltsjöbadens IP 
 
FRN 2013/27 Reducerad avgift i simhallar under sportlovet 20 13 
 
FRN 2013/33 Reducerad avgift i simhallar under påsklovet 20 l 3 
 
FRN 2012/47 Överenskommelse med Nacka ridklubb avseende öppen 

träffpunkt på Velamsund 2013 
 
FRN 2013/26 Öppen idrottsverksamhet i Orminge 
 
FRN 2012/135 Överenskommelse om särskilt verksamhetsstöd mellan  

Skuru IK och Nacka kommun 
 
FRN 2012/2 Utbetalning av Lokalt Aktivitetsbidrag för hösten 2012 
 
FRN 2012/31 Överenskommelse med Nacka dans & Teater avseende öppen 

träffpunkt Alphyddan 2013 
Yrkande 
Mattias Qvarsell (s) yrkade, med instämmande av Lars Berglund; att nämnden godkänner 
reducerad avgift i simhallarna under sportlovet och påsklovet, samt uttalar att G5 i 
delegationsordningen i detta fall även ska anses inbegripa allmänhetens taxor.  

Beslutsgång 
Nämnden biföll Mattias Qvarsells yrkande samt noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-04-10                               - - - - - 
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§ 37 

Inkomna handlingar Fritidsnämnden 

Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
 
Brev ang föreningen snöskottning på Saltsjöbadens IP 
Svar från Åsa Engwall 
 
I scouterna är alla välkomna 9 april 
Haninge, Nynäshamn, Nacka och Tyresö kommuner planerar nu en scoutträff för kårerna 
inom Södertörns scoutdistrikt att gemensamt diskutera hur vi kan hantera scouter med 
speciella behov på ett bra sätt. Lite teori och mycket praktik är temat för kvällen. 
Kommunerna bidrar med erfaren expertis och vi scouter med vår vanliga nyfikenhet och 
pratgladhet- 
 
Tjänsteanteckning - Hammarbybacken 3.0 mm 
Anteckningar från möte 20130214 
Allan Larsson, Marie Alm-Anderberg, Sten Grahn och Henrik Gustavsson från 
Sjöstadsföreningen har träffat Thomas Sass, utvecklingsledare och Klaus Siegel, 
föreningskonsulent, Nacka kommun, för att informera Nacka kommun om projektet 
Hammarbybacken 3.0 mm 
 
Boverket informerar - Minska risken för takras 
… det är främst låglutande tak med spännvidder från 20 meter, lätta tältdukshallar och tak 
som stabiliseras med plåtar, där skarvar finns utanför takstolarna som drabbades (s.k. 
Gerberskarvar). 
 
Leasing av ismaskin 
Avtal om leasing av ismaskin är klar 
 
Välkommen att inviga fritidsnätet 
Äntligen kan personer med funktionsnedsättning hitta aktiviteter som funkar för dem. 
Fritidsnätet är en ny webbtjänst som samlar ett stort fritidsutbud för barn, ungdomar och 
vuxna med funktionsnedsättning i Stockholms län. 
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Forts § 37 
 
Fisksätra  fritidsgård i Skule/ Örnsköldsvik 
Artikel i Örnsköldsviks allehanda 20130304 
I år är det nittonde gången som ungdomar och ledare från fritidsgården i Fisksätra är på 
besök i Skule. 
 
Brev - Ridhus i Älta 
Elvira 9 år önskar att kommunen snabbt bygger ett ridhus i Älta. 
Kommunen svar är bifogat 
 
Välkomna till Europadagen i Nacka! 
Den 7e maj uppmärksammar vi Europadagen med ett stort och varierande program i Nacka 
stadshus. 
 
Kallelse till årsmöte föreningsrådet i Älta 26/3 
 
Lägesrapport – Lokalenheten 20130410 
Aktuella och planerade objekt inom Fritidsnämnden ansvarsområde 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-04-10 
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